
Maria are nevoie urgentă 
de ajutorul nostru pentru 
a putea sa își folosească 
mânuțele! 
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SE DISTRIBUIE GRATUIT

ȘTIRI
Apă curentă în Rudeni
Primăria Chitila 
intenționează ca în data 
de 01 noiembrie să pună 
sub presiune rețeaua de 
apă din Rudeni. Pentru 
ca din această dată 
Rudeni- ul să aibă apă 
curentă la robinete, 
cetățenii care nu au 
încheiat încă contractele 
de furnizare apă și 
canalizare sunt așteptați 
la sediul Veolia, cu câte 
o copie a actului de 
identitate și a celui de 
proprietate.

Dragi fani și susținători 
ai C.S. Chitila, a sosit 
momentul ca noul club 
sportiv să devină „marcă 
de suflet". Pentru 
aceasta, lansăm un... 
CONCURS! C. S. Chitila 
vă invită să găsiți cel mai 
potrivit „supranume", 
unul original, care să 
ofere o identitate aparte 
clubului nostru. 
Trimiteți propunerile 
voastre pentru noul 
nume până la 30 
noiembrie, pe adresa 
Primăriei Chitila și, în 
urma votului de după 
încheierea concursului, 
puteți câștiga o minge cu 
autograful jucătorului 
de legendă al Stelei, 
„lunetistul" Costel 
Cernat.

CONCURS

O sărbătoare a talentului
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Construim pentru 
viitor

Comunitatea din Chitila are cu ce se mândri la capitolul infrastructură 
școlară: pe 5 octombrie și-a deschis porțile noua grădiniță Voinicel 2 Eco, 
unitate unicat printre instituțiile similare din învățământul de stat românesc. 
Ridicată în numai un an de zile, după un proiect ecologic ultramodern, noua 
grădiniță cu program prelungit a devenit un loc important în inimile 
chitilenilor. După sfințirea noului edificiu și tăierea panglicii inaugurale, tooți 
cei prezenți au fost invitați să vadă toate facilitățile-model puse la dispoziția 
preșcolarilor cu scopul de a le oferi un mediu educațional cât mai bun și de a 
deveni o a doua familie pentru ei. Despre grădinița unicat în

Cea mai premiată creatoare literară a Chitilei, 
sensibila poetă Coca Popescu, a lansat cel de-al 
optulea volum de versuri al său: „Nopți violet", 
în cadrul unui dublu eveniment artistic 
memorabil, alături de vernisarea Expoziței de 
grafică și pictură a maestrului Florin Bârsan - 
autorul copertei și al schițelor din interiorul 
volumului. „A fost cea mai minunată lansare de 
carte de până acum", ne-a spus talentata 
autoare, „o lansare-expoziție-spectacol dedicată 
volumului maturității mele poetice. Au 
participat peste 60 de persoane, toți prieteni de 
suflet, prieteni din lumea virtuală, actori, 
muzicieni, regizori, creatoarea de modă, poeta și 
pictorița Cristiana Maria Pudescu, dar și 
prieteni de peste hotare. Am trăit câte puțin din 
toate emoțiile firești, am plâns, am râs, am 

dansat și m-am bucurat de tot ce am trăit în acea 
seară. Distinșii mei prieteni, muzicieni și actori, 
au urcat pe scena Clubului Țăranului, de plăcere 
și din prietenie, a fost extraordinar să aflu 
gândurile lor către mine, acolo, în fața tuturor. 
Am fost copleșită de emoție în fața unei 
adevărate sărbători a prieteniei".



Conlucrare locală europeană 
Luna aceasta am participat, alături de reprezentanți ai 
autorităților locale și de o serie de lideri de vârf ai UE, la Sesiunea 
Plenară a Comitetului European al Regiunilor

Dragii mei,
La ultima sesiune plenară 
care a avut loc între 10 și 13 
octombrie la Bruxelles au 
fost abordate teme foarte 
importante. În primul rând, 
toți reprezentanții statelor 
membre în CoR, de la 
Germania și Franța, până la 
România și Bulgaria, au 
solicitat conlucrarea 
europeană asupra aceluiași 
lucru: reducerea birocrației 
și simplificarea procedurilor 
de accesare a fondurilor 
europene. Politica de 
coeziune a UE este cel mai 
puternic instrument de 
investiții al Europei, dar 
normele care se aplică 
pentru a utiliza fondurile 
structurale și de investiții 
europene (fondurile ESI) 
devin din ce în ce mai 
complexe. Și desigur că 
promisiunile sunt că se 
încearcă simplificarea 
regulamentului financiar al 
accesării, cu accent pe 
achizițiile publice și ajutorul 
de stat. Dar eu am să merg 
mai departe și la sedința de 
la Dubrovnik a Grupului 
Politic al PPE din care face 
parte și PNL, voi merge cu 
mai multe propuneri 
concrete, directe, privind 
simplificarea procedurilor 
de accesare. Am făcut aceste 
propuneri pornind de la 
experiența și pregătirea mea 
directă, implicarea în 
proiecte europene și 

reușitele pe care le-am 
obținut ca administrator al 
orașului Chitila. Noi, aici la 
nivel local, suntem cei care 
ne confruntăm direct cu 
problemele create de 
birocrația aceasta excesivă 
și eu cred că este normal ca 
propunerile să vină de la 
noi. Am discutat și cu 
directorul Agenției de 
Dezvoltare București - Ilfov 
și împreună am stabilit un 
set de măsuri pe care eu am 
să le înaintez Grupului 
Politic Popular din CoR care 
să și le asume, să le susțină 
în prima Conferință a 
Comitetului, să le coreleze 
cu propunerile altor grupuri 
și să existe astfel un 
material de lucru pentru 
Comisia Europeană care să 
ajute la adoptarea mai 
rapidă a unor modificări 
legislative de simplificare a 
procedurilor și care să ne 
ajute, direct și concret, pe 
noi.
Birocrația acesta ne face să 
batem pasul pe loc și ne 
împiedică să folosim fonduri 
europene. Spun aceasta 
legat de comunitatea 
noastră, dar situația este 
aceeași pentru 
administrațiile locale din 
toată Europa. Acesta a fost 
cel mai discutat subiect la 
Bruxelles, dar adunarea UE 
a reprezentanților locali și 
regionali a mai adoptat 
recomandări privind piața 

unică digitală, simplificarea 
TVA-ului, a cerut mai puțină 
birocrație pentru ajutoarele 
de stat și mai mult sprijin 
pentru orașe și a luat decizii 
privind drepturile sociale 
din UE și economia 
circulară, cu emisii scăzute 
de dioxid de carbon.
S-a discutat și despre 
eliminarea suportului de 
hârtie pentru redactarea și 
stocarea informațiilor și 
trecerea la suportul 
informatic complet digital. 
Printre avantajele acestei 
digitalizări, care va fi 
adoptată destul de curând, 
se numără accesul mult mai 
rapid la informație, 
protejarea mediului, dar și 

reducerea numărului de 
funcționari. De altfel, 
Comisia Europeană a 
anunțat o revizuire 
generală a normelor UE 
pentru telecomunicații și 
adoptarea de măsuri de 
implememntare pe scară 
largă a tehnologiei de înaltă 
capacitate 5G și a accesului 
gratuit la internet WiFi în 
Europa. S-a mai discutat, 
de asemenea, și despre 
strategia comunitară în 
domeniul aviației și 
aplicarea Acordului de la 
Paris privind schimbările 
climatice și protejarea 
mediului și s-a solicitat ca 
achizițiile publice verzi să 
devină obligatorii în toată 

Uniunea și să existe 
stimulente fiscale pentru 
materiile prime secundare, 
iar principiul „poluatorul 
plătește" să fie pe deplin 
aplicat și implementat 
rapid.
Vă invit în continuare să 
îmi transmiteți părerile 
voastre legate de cele de 
mai sus, dar și preocupările 
și problemele legate de 
comunitatea noastră, direct 
pe adresa de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audiențele unde vă 
aștept în fiecare marți.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Securizare video în oraș
Zilele acestea, Primăria Chitila a demarat un nou proiect destinat 
creșterii siguranței cetățenilor și prevenirii infracționalității pe 
teritoriul orașului.

Este vorba de extinderea rețelei de 
monitorizare și supraveghere 
video cu încă 20 de noi camere de 
luat vederi, care vor fi montate și 
amplasate la intersecția unora 
dintre cele mai circulate artere din 
Chitila și vor deveni operaționale 
până la finalul anului, securizând 
astfel complet zona de pe deal 
până la sensul giratoriu. Astfel, 
locațiile noilor camere video vor 
acoperi intergal: Drumul Chitila-
Mogoșoaia până la Centura 
București, apoi Strada Păcii și 
Șoseaua Banatului până la 
intersecția cu sistemul existent, 
precum și străzile Magnoliei, 
Mălinului, Liliacului și Lacului.
Autoritatea locală apreciază că 
extinderea sistemului video la 
standarde de calitate europeană va 
contribui la o creștere 
semnificativă a gradului de 
siguranță a circulației rutiere, dar 
și pietonale, în întreaga zonă și, de 
asemenea, a încrederii chitilenilor 
în administrația publică, ca 
urmare a reducerii numărului de 
acte de tulburare a ordinii publice. 

În plus, orice încălcare a normelor 
de protecția mediului (depozitarea 
abuzivă a deșeurilor) va fi 
înregistrată și sancționată în 
conformitate cu legea. 
Aparatura are posibilitatea de 
supraveghere continuă a zonei, pe 
o rază de 200 metri, întrucât 
camera permite rotirea la 360 de 
grade și mărirea optică a imaginii 
de peste 30 de ori. Camerele video 
vor fi de tip day-night, cu 
comutare automată în modul 
monocrom, de înaltă sensibilitate, 
pentru a asigura o imagine 
îmbunătățită și în condițiile unui 
iluminat de nivel scăzut și vor fi 
montate în carcase de protecție 
pentru funcționare în exterior. Va 
urma și o extindere a 
dispeceratului actual, care va 
rămâne în aceeași locație din 
sediul Poliției Locale Chitila, iar 
sistemul de monitorizare va 
permite salvarea imaginii și 
printarea ei în timp real, dar și 
stocarea imaginilor înregistrate pe 
o perioadă mai mare.

Atenție la autorizațiile de 
funcționare
Societățile comerciale care 
desfășoară activități pe raza 
orașului Chitila fără să posede 
autorizație de funcționare valabilă 
și actualizată, eliberată de 
Primăria orașului Chitila, riscă 
amenzi de până la 20.000 lei, 
precum și suspendarea activității.
Vă reamintim că, în conformitate 
cu Ordonanța Guvernului nr. 99 

din 29 august 2000 privind 
comercializarea produselor și 
serviciilor de piață, exercitarea 
activității de comercializare în 
zone publice este supusă acordului 
autorităților administrațiilor 
publice locale sau ale sectoarelor 
municipiului București, după caz, 
cu respectarea regulamentelor 
proprii ale acestora și a planurilor 
de urbanism.
De asemenea, precizăm că în cazul 

Știri

20 de noi locuri de muncă
Tipografia Master Print Super Offset, unitate cu veche tradiție pe piața 
de profil, anunță, prin Biroul Primarului, că pune la dispoziție 15-20 de 
locuri de muncă, pentru secția de finisare, cu contract de muncă pe 
perioadă nedeterminată și salariul de început, peste salariul minim pe 
economie. Se pot prezenta bărbați sau femei, cu vârsta între 18-50 de 
ani, chiar și necalificați, urmând a fi instruiți pentru specificul 
companiei. Detalii și depuneri de CV-uri zilnic, la biroul viceprimarului 
Andrei Costel.

în care societățile desfășoară orice 
exercițiu comercial în perioada 
suspendării activității comerciale, 
limitele minime și maxime ale 
sancțiunilor cu amendă se dublează, 
iar veniturile realizate ilicit în 
perioada dintre data suspendării 
activității comerciale și momentul 
constatării contravenției se confiscă 
și devin venit la bugetul de stat.
Poliția Locală aduce la cunoștință 
societăților comerciale aceste 
prevederi, pentru a asigura 
respectarea legislației în vigoare. 
Precizăm, de asemenea, că toate 
documentele necesare obținerii 

autorizației de funcționare, precum 
și cererea tip, se pot descărca gratuit 
de pe site-ul Primăriei Chitila.

Atenţie sporită la staţiile RATB

Printr-o investiție de efort și bani și printr-o mobilizare exemplară a 
autorităților locale, săptămâna trecută s-au încheiat, într-un timp 
record, lucrările de refacere a tuturor stațiilor de pe traseele de transport 
în comun aflate pe raza orașului, stații care au fost vandalizate de câțiva 
indivizi certați cu legea, cu bunul simț și cu traiul într-o comunitate. 
Stațiile refăcute vor fi supravegheate cu atenție sporită de către Poliția 
Locală. 

Doruleţul, invitat să cânte 
cu Bere Gratis

Celebra trupă Bere Gratis a serbat  
18 ani de carieră, într-un concert 
excepțional, pe 27 octombrie, la Sala 
Palatului, spectacolul bucurându-se 
de participarea extraordinară a 
maestrului Gheorghe Zamfir, dar și - 
suntem mândri să o spunem - de cea 
a cunoscutului ansamblu chitilean 
„Dorulețul", într-o alchimie artistică 
unică. „Ce mișto!", „Povestea de 
oraș" a adus alături "„Două inimi", a 
trupei și a publicului, într-o „Noapte 
caldă", la unul dintre cele mai 
spectaculoase show-uri din muzica 
românească, într-o desfășurare 
scenografică rar văzută pe scena 

Sălii Palatului. Aceasta pentru că 
evenimentul a fost și unul de lansare 
al celui de al 12-lea album al 
formației, care include mega-
hiturile: „Noapte caldă" și „Două 
inimi".

Cresc investițiile în Chitila
Inițiativele edililor de atragere a 
investițiilor în Chitila pentru a 
facilita crearea locurilor de muncă 
și dezvoltarea orașului, continuă. 
Astfel, s-a eliberat autorizație 
pentru o nouă investiție în zona 
parcului industrial, mai precis în 
str. Traian nr. 66A, pentru „S.C 
Terranita SRL", pentru un imobil 
cu funcțiunea de sediu de firmă, 
showroom și depozitare de 
produse farmaceutice, în 
suprafață total de 8989 mp. 
Societatea Terranita, importator 
direct de articole promoționale, ce 

oferă o bogată gamă de articole și 
servicii de personalizare obiecte 
promoționale, este una dintre cele 
mai cunoscute companii în 
domeniu, cu o cifră de afaceri de 
1.553.606 lei la nivelul anului 
2015 și va crea, conform dosarului 
depus, peste 140 de noi locuri de 
muncă, ne-au informat 
reprezentanții autorității locale.

POLIȚIA LOCALĂ CHITILA
BULETIN INFORMATIV



Conlucrare locală europeană 
Luna aceasta am participat, alături de reprezentanți ai 
autorităților locale și de o serie de lideri de vârf ai UE, la Sesiunea 
Plenară a Comitetului European al Regiunilor

Dragii mei,
La ultima sesiune plenară 
care a avut loc între 10 și 13 
octombrie la Bruxelles au 
fost abordate teme foarte 
importante. În primul rând, 
toți reprezentanții statelor 
membre în CoR, de la 
Germania și Franța, până la 
România și Bulgaria, au 
solicitat conlucrarea 
europeană asupra aceluiași 
lucru: reducerea birocrației 
și simplificarea procedurilor 
de accesare a fondurilor 
europene. Politica de 
coeziune a UE este cel mai 
puternic instrument de 
investiții al Europei, dar 
normele care se aplică 
pentru a utiliza fondurile 
structurale și de investiții 
europene (fondurile ESI) 
devin din ce în ce mai 
complexe. Și desigur că 
promisiunile sunt că se 
încearcă simplificarea 
regulamentului financiar al 
accesării, cu accent pe 
achizițiile publice și ajutorul 
de stat. Dar eu am să merg 
mai departe și la sedința de 
la Dubrovnik a Grupului 
Politic al PPE din care face 
parte și PNL, voi merge cu 
mai multe propuneri 
concrete, directe, privind 
simplificarea procedurilor 
de accesare. Am făcut aceste 
propuneri pornind de la 
experiența și pregătirea mea 
directă, implicarea în 
proiecte europene și 

reușitele pe care le-am 
obținut ca administrator al 
orașului Chitila. Noi, aici la 
nivel local, suntem cei care 
ne confruntăm direct cu 
problemele create de 
birocrația aceasta excesivă 
și eu cred că este normal ca 
propunerile să vină de la 
noi. Am discutat și cu 
directorul Agenției de 
Dezvoltare București - Ilfov 
și împreună am stabilit un 
set de măsuri pe care eu am 
să le înaintez Grupului 
Politic Popular din CoR care 
să și le asume, să le susțină 
în prima Conferință a 
Comitetului, să le coreleze 
cu propunerile altor grupuri 
și să existe astfel un 
material de lucru pentru 
Comisia Europeană care să 
ajute la adoptarea mai 
rapidă a unor modificări 
legislative de simplificare a 
procedurilor și care să ne 
ajute, direct și concret, pe 
noi.
Birocrația acesta ne face să 
batem pasul pe loc și ne 
împiedică să folosim fonduri 
europene. Spun aceasta 
legat de comunitatea 
noastră, dar situația este 
aceeași pentru 
administrațiile locale din 
toată Europa. Acesta a fost 
cel mai discutat subiect la 
Bruxelles, dar adunarea UE 
a reprezentanților locali și 
regionali a mai adoptat 
recomandări privind piața 

unică digitală, simplificarea 
TVA-ului, a cerut mai puțină 
birocrație pentru ajutoarele 
de stat și mai mult sprijin 
pentru orașe și a luat decizii 
privind drepturile sociale 
din UE și economia 
circulară, cu emisii scăzute 
de dioxid de carbon.
S-a discutat și despre 
eliminarea suportului de 
hârtie pentru redactarea și 
stocarea informațiilor și 
trecerea la suportul 
informatic complet digital. 
Printre avantajele acestei 
digitalizări, care va fi 
adoptată destul de curând, 
se numără accesul mult mai 
rapid la informație, 
protejarea mediului, dar și 

reducerea numărului de 
funcționari. De altfel, 
Comisia Europeană a 
anunțat o revizuire 
generală a normelor UE 
pentru telecomunicații și 
adoptarea de măsuri de 
implememntare pe scară 
largă a tehnologiei de înaltă 
capacitate 5G și a accesului 
gratuit la internet WiFi în 
Europa. S-a mai discutat, 
de asemenea, și despre 
strategia comunitară în 
domeniul aviației și 
aplicarea Acordului de la 
Paris privind schimbările 
climatice și protejarea 
mediului și s-a solicitat ca 
achizițiile publice verzi să 
devină obligatorii în toată 

Uniunea și să existe 
stimulente fiscale pentru 
materiile prime secundare, 
iar principiul „poluatorul 
plătește" să fie pe deplin 
aplicat și implementat 
rapid.
Vă invit în continuare să 
îmi transmiteți părerile 
voastre legate de cele de 
mai sus, dar și preocupările 
și problemele legate de 
comunitatea noastră, direct 
pe adresa de e-mail: 
primar@primariachitila.ro 
sau la audiențele unde vă 
aștept în fiecare marți.

Cu drag,
Emilian Oprea

Întălnire cu primarul tău

Securizare video în oraș
Zilele acestea, Primăria Chitila a demarat un nou proiect destinat 
creșterii siguranței cetățenilor și prevenirii infracționalității pe 
teritoriul orașului.

Este vorba de extinderea rețelei de 
monitorizare și supraveghere 
video cu încă 20 de noi camere de 
luat vederi, care vor fi montate și 
amplasate la intersecția unora 
dintre cele mai circulate artere din 
Chitila și vor deveni operaționale 
până la finalul anului, securizând 
astfel complet zona de pe deal 
până la sensul giratoriu. Astfel, 
locațiile noilor camere video vor 
acoperi intergal: Drumul Chitila-
Mogoșoaia până la Centura 
București, apoi Strada Păcii și 
Șoseaua Banatului până la 
intersecția cu sistemul existent, 
precum și străzile Magnoliei, 
Mălinului, Liliacului și Lacului.
Autoritatea locală apreciază că 
extinderea sistemului video la 
standarde de calitate europeană va 
contribui la o creștere 
semnificativă a gradului de 
siguranță a circulației rutiere, dar 
și pietonale, în întreaga zonă și, de 
asemenea, a încrederii chitilenilor 
în administrația publică, ca 
urmare a reducerii numărului de 
acte de tulburare a ordinii publice. 

În plus, orice încălcare a normelor 
de protecția mediului (depozitarea 
abuzivă a deșeurilor) va fi 
înregistrată și sancționată în 
conformitate cu legea. 
Aparatura are posibilitatea de 
supraveghere continuă a zonei, pe 
o rază de 200 metri, întrucât 
camera permite rotirea la 360 de 
grade și mărirea optică a imaginii 
de peste 30 de ori. Camerele video 
vor fi de tip day-night, cu 
comutare automată în modul 
monocrom, de înaltă sensibilitate, 
pentru a asigura o imagine 
îmbunătățită și în condițiile unui 
iluminat de nivel scăzut și vor fi 
montate în carcase de protecție 
pentru funcționare în exterior. Va 
urma și o extindere a 
dispeceratului actual, care va 
rămâne în aceeași locație din 
sediul Poliției Locale Chitila, iar 
sistemul de monitorizare va 
permite salvarea imaginii și 
printarea ei în timp real, dar și 
stocarea imaginilor înregistrate pe 
o perioadă mai mare.

Atenție la autorizațiile de 
funcționare
Societățile comerciale care 
desfășoară activități pe raza 
orașului Chitila fără să posede 
autorizație de funcționare valabilă 
și actualizată, eliberată de 
Primăria orașului Chitila, riscă 
amenzi de până la 20.000 lei, 
precum și suspendarea activității.
Vă reamintim că, în conformitate 
cu Ordonanța Guvernului nr. 99 

din 29 august 2000 privind 
comercializarea produselor și 
serviciilor de piață, exercitarea 
activității de comercializare în 
zone publice este supusă acordului 
autorităților administrațiilor 
publice locale sau ale sectoarelor 
municipiului București, după caz, 
cu respectarea regulamentelor 
proprii ale acestora și a planurilor 
de urbanism.
De asemenea, precizăm că în cazul 

Știri

20 de noi locuri de muncă
Tipografia Master Print Super Offset, unitate cu veche tradiție pe piața 
de profil, anunță, prin Biroul Primarului, că pune la dispoziție 15-20 de 
locuri de muncă, pentru secția de finisare, cu contract de muncă pe 
perioadă nedeterminată și salariul de început, peste salariul minim pe 
economie. Se pot prezenta bărbați sau femei, cu vârsta între 18-50 de 
ani, chiar și necalificați, urmând a fi instruiți pentru specificul 
companiei. Detalii și depuneri de CV-uri zilnic, la biroul viceprimarului 
Andrei Costel.

în care societățile desfășoară orice 
exercițiu comercial în perioada 
suspendării activității comerciale, 
limitele minime și maxime ale 
sancțiunilor cu amendă se dublează, 
iar veniturile realizate ilicit în 
perioada dintre data suspendării 
activității comerciale și momentul 
constatării contravenției se confiscă 
și devin venit la bugetul de stat.
Poliția Locală aduce la cunoștință 
societăților comerciale aceste 
prevederi, pentru a asigura 
respectarea legislației în vigoare. 
Precizăm, de asemenea, că toate 
documentele necesare obținerii 

autorizației de funcționare, precum 
și cererea tip, se pot descărca gratuit 
de pe site-ul Primăriei Chitila.

Atenţie sporită la staţiile RATB

Printr-o investiție de efort și bani și printr-o mobilizare exemplară a 
autorităților locale, săptămâna trecută s-au încheiat, într-un timp 
record, lucrările de refacere a tuturor stațiilor de pe traseele de transport 
în comun aflate pe raza orașului, stații care au fost vandalizate de câțiva 
indivizi certați cu legea, cu bunul simț și cu traiul într-o comunitate. 
Stațiile refăcute vor fi supravegheate cu atenție sporită de către Poliția 
Locală. 

Doruleţul, invitat să cânte 
cu Bere Gratis

Celebra trupă Bere Gratis a serbat  
18 ani de carieră, într-un concert 
excepțional, pe 27 octombrie, la Sala 
Palatului, spectacolul bucurându-se 
de participarea extraordinară a 
maestrului Gheorghe Zamfir, dar și - 
suntem mândri să o spunem - de cea 
a cunoscutului ansamblu chitilean 
„Dorulețul", într-o alchimie artistică 
unică. „Ce mișto!", „Povestea de 
oraș" a adus alături "„Două inimi", a 
trupei și a publicului, într-o „Noapte 
caldă", la unul dintre cele mai 
spectaculoase show-uri din muzica 
românească, într-o desfășurare 
scenografică rar văzută pe scena 

Sălii Palatului. Aceasta pentru că 
evenimentul a fost și unul de lansare 
al celui de al 12-lea album al 
formației, care include mega-
hiturile: „Noapte caldă" și „Două 
inimi".

Cresc investițiile în Chitila
Inițiativele edililor de atragere a 
investițiilor în Chitila pentru a 
facilita crearea locurilor de muncă 
și dezvoltarea orașului, continuă. 
Astfel, s-a eliberat autorizație 
pentru o nouă investiție în zona 
parcului industrial, mai precis în 
str. Traian nr. 66A, pentru „S.C 
Terranita SRL", pentru un imobil 
cu funcțiunea de sediu de firmă, 
showroom și depozitare de 
produse farmaceutice, în 
suprafață total de 8989 mp. 
Societatea Terranita, importator 
direct de articole promoționale, ce 

oferă o bogată gamă de articole și 
servicii de personalizare obiecte 
promoționale, este una dintre cele 
mai cunoscute companii în 
domeniu, cu o cifră de afaceri de 
1.553.606 lei la nivelul anului 
2015 și va crea, conform dosarului 
depus, peste 140 de noi locuri de 
muncă, ne-au informat 
reprezentanții autorității locale.
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Fabrica de frumusețe
din Chitila

La cei 29 de ani ai săi, Miruna Panduru este deja un nume pentru 
doamnele Chitilei, căci este singurul „bijutier de unghii" al 
orașului, iar centrul său de înfrumusețare, „Eden", are printre 
chitilence un supranume: „fabrica de frumusețe".
Când intri la „Eden", 
salonul de coafură din 
centru, unde Miruna este 
„șefa" cea mare, te uimește 
multitudinea de culori din 
jur. De fapt, nu prea știu eu 
dacă așa trebuie să arate un 
salon de „stilist-creator" de 
unghii, dar decorul te îmbie 
la taifas. La masa Mirunei, 
mulțime de instrumente: 
pensule, poansoane, apoi 
un fel de stilouri prelungi 
care modelează gelul 
pentru unghii… Alăturat, 
câteva aparate complicate 
pentru coafat sau masaj 
facial, cu forme ciudate, 
ovalizate și în jur multe 
oglinzi, scaune comode, 

miros savant de parfumuri 
complicate și un aer 
simpatic, de veselie abia 
reținută. Explicațiile 
Mirunei despre 
„construirea" unghiilor te 
conving de 
profesionalismul ei, căpătat 
în anii lungi de învățătură 
și de cursuri pe care le-a 
urmat din pasiune și cu 
dorința de a duce la capăt o 
afacere lansată cu greu. 
Uimitoare e tehnica după 
care micile fragmente de 
pastă, un fel de gel-rășină 
polimerizabilă, se alătură 

unele de altele și se 
combină în straturi subțiri-
subțiri care se prelungesc 
în culori transparente și 
parcă transformă unghiile 
în mici obiecte de artă. 
Toate acestea țin, îmi 
mărturisește, de o pasiune 
uriașă pe care Miruna o are 
de mică, pe care a urmat-o 
studiind câțiva ani toate 
subtilitățile tehnicii și pe 
care le aplică acum: 
„Rășina sau gelul, poate fi 
și gel UV, se polimerizează 
după forma unghiei 
naturale, apoi se 
modelează, se dă lungime, 
cu freze de mare viteză și se 
delimitează marginea, 

bordul unghiei adică, se 
face rotund sau „french" 
sau chiar asimetric, cum 
este ultima modă. Înainte, 
se analizează însă și 
calitatea unghiei, iar dacă 
este slabă, crăpată sau 
friabilă se protejează cu un 
strat de fibră sau de 
mătase", explică ea cu 
privirea ațintită pe mâinile 
tinerei din fața ei. Urmează 
apoi design-ul unghiei, care 
se face „tiede", la cald, și se 
decorează vârfurile sau 
toată unghia cu ștrasuri, cu 
grafică sau cu bijuterii din 

Poveste cu o fată-samurai
Oana Ștefania Sauciuc este, judecând după mulțimea medaliilor 
câștigate în ciuda celor 13 ani ai săi, o „veterană" a karatelor, sport 
care i-a devenit, spune ea: „un stil și un scop în viață".

pietre semiprețioase, după 
dorința clientei sau 
inspirația Mirunei. Nu se 
taie nimic, așa cum știam eu 
la manichiura clasică, se 
lucrează doar cu freze, fără 
forfecuță, astfel că nu există 
risc de îmbolnăvire și nu se 
deformează unghia. Toată 
această artă a „bijuteriei pe 
unghii" este expusă de 
Miruna pe larg, întocmai ca 
la școală, cu răspunsuri la 
orice întrebare, cu 
exemplificări și detalii și 
zâmbind tot timpul 
încântată de ceea ce face. Un 
zâmbet frumos, larg, 
încărcat de o veselie 
discretă. Modelează totul 
manual, după ce analizează 
proporțiile palmei, forma și 
lungimea degetelor, dar și 
după ce studiază stilul femeii 

respective și structura 
unghiilor și admite că, 
normal, este un lucru tare 
difícil. „Dar asta înseamnă 
creație, imaginație, design… 
nu?". De fapt, înțeleg aici, în 
salonul Mirunei, că regulile 
unui astfel de creator-stilist 
de unghii sunt complexe, 
delicate și greu, tare greu de 
stăpânit, dar frumusețea 
născută din ele este o lume 
în sine. 

De la pasiune la succes

Uimit, întreb și ceva despre 
fata care creează toate astea, 
dar Miruna este mai zgârcită 
cu poveștile despre ea însăși. 
„Bijuteria de unghii" a 
început ca o curiozitate și a 
sfârșit ca o pasiune. A simțit 
ca pe o provocare șansa de a 

învăța și de porni o afacere 
de succes într-un domeniu 
nou în România, dar foarte 
cerut de femeile din oraș. A 
continuat apoi să dezvolte 
afacerea începută, ajutată de 
tatăl și mama ei, și a pornit 
să-i adauge alte servicii de 
înfrumusețare: coafor, hair-
stiling pentru femei, dar și 
pentru bărbați, frizerie, apoi 
masaj, terapii moderne anti-
îmbătrânire, drenaj limfatic, 
tratamente corporale și va 
adăuga cât de curând și 
tatuajul. 
Astfel încât, cu pasiune și 
multă, forte multă muncă, 
„Eden"-ul din centrul 
Chitilei a devenit unul dintre 
cele mai căutate locuri ale 
orașului și cine nu crede 
poate merge să vadă și să 
testeze singur.

Elevă a Şcolii gimnaziale 
„Prof. Ion Vişoiu" din 
Chitila, Oana se declară o 
fată fericită pentru că face 
exact ceea ce-i place. 
Face karate de patru ani, 
are acum centura galbenă 
cu tresă portocalie, opt 
kyu şi a câştigat nici nu 
mai ştie câte medalii 
naţionale, precum şi patru 
internaţionale: una anul 
trecut la Campionatul 
European din Belgia şi trei 
anul acesta la 
Campionatul European 
WUKF de la Montichiari, 
Italia: atât cu echipa de 
fete a Clubului Karate 
Chitila, cât şi individual, 
kumite şi kata.

Spune-mi Oana, de unde 
pasiunea pentru karate?
Nu a fost o pasiune de 
prima dată. Vroiam doar 
să practic un sport și cum 
antrenamentele de karate 
erau în şcoală, mi-a fost 
foarte uşor să-l aleg pe 
acesta, mai ales că, fiind 
fată, m-am gândit că este 
un sport de autoapărare, 
de dezvoltare corporală și 
mentală. Apoi însă, am 
ajuns să iubesc cu 
adevărat această artă 
marţială, descoperind că 
ea este, de fapt, o şcoală 
pentru mine însămi. 
Scopul suprem al artei 
karate nu este, în 
realitate, victoria asupra 
adversarului, ci şlefuirea 
continuă a caracterului 
tău.

Ce înseamnă, explică-mi 
ca unui profan, termenii 
aceştia: sensei, dojo?
Dojo este termenul 
japonez pentru sala de 
antrenament: do 
înseamnă cale, jo 
înseamnă locul în care se 
pune în practică, ceea ce 
se numeşte calea artelor 
marțiale, iar sensei 
înseamnă maestru, 
profesor, instructor. Pentru 
mine, senseii Clubului de 
karate Chitila, Magdalena 

şi Dan Tamaşi, sunt 
oamenii care au încredere 
în mine şi mă susțin, sunt 
maeştrii care mi-au ghidat 
primii pași în acest sport.

Chiar, cum au fost primii 
paşi, de acum patru ani?
Au fost, în primul rând, 
impresionanţi: chiar dacă 
nu știam nimic despre 
acest sport, m-a încântat 
peste poate ținuta 
celorlalte sportive și 
disciplina de acolo, din 
dojo. Apoi a venit însă 
partea grea când, după o 
scurtă iniţiere în şcoala 
căderii, am lucrat cu un 
sportiv avansat, care a 
cam dat cu mine de 
pământ, mi-a făcut adică 
o mulţime de proiectări. 
Mă dureau toate şi am 
plecat hotărâtă să nu mai 
calc pe acolo, dar… a 
doua zi am revenit.

Ai nevoie de ceva 
special ca să abordezi 
acest sport? Este mai 
greu pentru o fată?
Ca să vă răspund în 
ordine inversă: da şi nu. 
Da, este puțin mai dificil 
să fii fată în acest sport, 
deoarece trebuie să 
muncești mai mult ca 
băieții pentru a obține mai 
multă forță, dar eu, în 
ciuda diferenţei de forţă şi 
alonjă, compensez prin 
viteză şi, dacă sunt bine 
antrenată, pot să dau o 
lecție de autoapărare altor 
băieți. Şi nu, nu ai nevoie 
de ceva special ca să 
abordezi acest sport. 
Trebuie doar să-ți placă și 
să-ți dorești să ajungi cel 
mai bun, fiindcă, vei 
constata, karate formează 
caractere puternice şi 
minte ascuțită, oferă 
disciplină și aduce multe 
satisfacții.

Apropo de satisfacţii, 
care a fost cea mai mare 
satisfacţie din carieră?
Cea mai mare satisfacție 
de până acum au fost cele 

trei medalii de bronz 
obținute acum, la 
Europenele din Italia, 
într-un concurs foarte 
greu, fiind în altă țară, un 
concurs obositor, cu 
peste 1830 de sportivi și 
peste 295 de echipe, cu 
mai mult de 48 de 
participanţi pe categorie. 
Dar încrederea în mine și 
pregătirea mea, susținută 
de senseii Tamași Dan și 
Tamași Magdalena, m-au 
condus către aceste 
rezultate deosebite și am 
reușit să urc de trei ori pe 
podium. A fost un succes 
extraordinar al întregii 
echipe româneşti, care 
ne-a umplut tuturor 
inimile de mândria de a 
demonstra ce putem, a 
fost o reuşită de echipă 
şi personală, pentru care 
sunt mândră şi pe care 
vreau să o dedic celor 
care mă susţin şi mă 
învaţă, părinţilor mei 
iubiţi şi oraşului meu 
natal.

Ce e punctează într-un 
concurs de karate?
Stilul de karate pe care îl 
practic se numește Goju-
Ryu, care înseamnă 
„calea forței și a 
supleței", iar într-un 
concurs, pentru ca o 
tehnică să fie punctată, 
trebuie să aibă: formă 

corectă, kime (forţă), 
zanshin (spirit) şi distanţă 
corectă.

Cât de mult trebuie să 
te antrenezi ca să 
păstrezi nivelul de 
competiție? 
Antrenamentele sunt de 
trei ori pe săptămână în 
timpul școlii, de cinci ori 
în vacanţe, iar înaintea 
unui concurs, chiar zilnic, 
însă lucrez şi acasă, 
unde exersez mişcările 
care nu îmi ies perfect la 
sală. Cu toate acestea, 
am timp să mă plimb cu 
prietenii, să citesc o 
carte, să ies cu familia, 
deoarece acest sport m-
a ajutat să devin o 
persoană responsabilă și 
foarte organizată.

Tinerii ies destul de 
greu din casă pentru a 
face sport. Cum crezi 
că poate fi schimbat 
acest lucru?
E un lucru îngrijorător, 
dar pentru ca tinerii să fie 
atrași de sport trebuie 
înmulțite orele de 
educație fizică, ar trebui 
să avem săli amenajate 
pentru diferite ramuri 
sportive şi, desigur, 
sponsori. Îngrijorătoare 
este însă și creșterea 
violenței în școli, despre 
care auzim des. La noi în 

şcoală nu este cazul, din 
fericire, dar este 
îngrijorător în ansamblu, 
ca fenomen și cred că 
trebuie să facem ceva 
mai mult în acest sens. 
Un lucru care ar influenţa 
pozitiv ar fi introducerea 
karate-ului în şcoli. 
Practicând acest sport, 
elevii vor fi învăţaţi să se 
controleze, vor înţelege 
la ce se expun, care sunt 
consecinţele unei lupte, 
şi poate mulţi dintre ei 
vor alege să apeleze la 
violenţă doar pentru a se 
apăra.

O întrebare adresată 
tatălui tău: cum privește 
el practicarea de către 
fiica sa a karate-ului?
La început tata nu a fost 
de acord să mă implic 
atât de mult în acest 
sport, să merg la 
concursuri, în 
cantonamente. Asta 
până am participat la 
primul concurs și am 
câștigat prima medalie 
de aur. Acum el este 
susținătorul meu numărul 
unu, mă felicită când 
câștig, mă încurajează 
când mai pierd, este 
acolo cu mine la aproape 
toate concursurile și mă 
susține din tribună 
zicându-mi: „Hai tati, hai 
că poți!"

Poveste de succes



Fabrica de frumusețe
din Chitila

La cei 29 de ani ai săi, Miruna Panduru este deja un nume pentru 
doamnele Chitilei, căci este singurul „bijutier de unghii" al 
orașului, iar centrul său de înfrumusețare, „Eden", are printre 
chitilence un supranume: „fabrica de frumusețe".
Când intri la „Eden", 
salonul de coafură din 
centru, unde Miruna este 
„șefa" cea mare, te uimește 
multitudinea de culori din 
jur. De fapt, nu prea știu eu 
dacă așa trebuie să arate un 
salon de „stilist-creator" de 
unghii, dar decorul te îmbie 
la taifas. La masa Mirunei, 
mulțime de instrumente: 
pensule, poansoane, apoi 
un fel de stilouri prelungi 
care modelează gelul 
pentru unghii… Alăturat, 
câteva aparate complicate 
pentru coafat sau masaj 
facial, cu forme ciudate, 
ovalizate și în jur multe 
oglinzi, scaune comode, 

miros savant de parfumuri 
complicate și un aer 
simpatic, de veselie abia 
reținută. Explicațiile 
Mirunei despre 
„construirea" unghiilor te 
conving de 
profesionalismul ei, căpătat 
în anii lungi de învățătură 
și de cursuri pe care le-a 
urmat din pasiune și cu 
dorința de a duce la capăt o 
afacere lansată cu greu. 
Uimitoare e tehnica după 
care micile fragmente de 
pastă, un fel de gel-rășină 
polimerizabilă, se alătură 

unele de altele și se 
combină în straturi subțiri-
subțiri care se prelungesc 
în culori transparente și 
parcă transformă unghiile 
în mici obiecte de artă. 
Toate acestea țin, îmi 
mărturisește, de o pasiune 
uriașă pe care Miruna o are 
de mică, pe care a urmat-o 
studiind câțiva ani toate 
subtilitățile tehnicii și pe 
care le aplică acum: 
„Rășina sau gelul, poate fi 
și gel UV, se polimerizează 
după forma unghiei 
naturale, apoi se 
modelează, se dă lungime, 
cu freze de mare viteză și se 
delimitează marginea, 

bordul unghiei adică, se 
face rotund sau „french" 
sau chiar asimetric, cum 
este ultima modă. Înainte, 
se analizează însă și 
calitatea unghiei, iar dacă 
este slabă, crăpată sau 
friabilă se protejează cu un 
strat de fibră sau de 
mătase", explică ea cu 
privirea ațintită pe mâinile 
tinerei din fața ei. Urmează 
apoi design-ul unghiei, care 
se face „tiede", la cald, și se 
decorează vârfurile sau 
toată unghia cu ștrasuri, cu 
grafică sau cu bijuterii din 

Poveste cu o fată-samurai
Oana Ștefania Sauciuc este, judecând după mulțimea medaliilor 
câștigate în ciuda celor 13 ani ai săi, o „veterană" a karatelor, sport 
care i-a devenit, spune ea: „un stil și un scop în viață".

pietre semiprețioase, după 
dorința clientei sau 
inspirația Mirunei. Nu se 
taie nimic, așa cum știam eu 
la manichiura clasică, se 
lucrează doar cu freze, fără 
forfecuță, astfel că nu există 
risc de îmbolnăvire și nu se 
deformează unghia. Toată 
această artă a „bijuteriei pe 
unghii" este expusă de 
Miruna pe larg, întocmai ca 
la școală, cu răspunsuri la 
orice întrebare, cu 
exemplificări și detalii și 
zâmbind tot timpul 
încântată de ceea ce face. Un 
zâmbet frumos, larg, 
încărcat de o veselie 
discretă. Modelează totul 
manual, după ce analizează 
proporțiile palmei, forma și 
lungimea degetelor, dar și 
după ce studiază stilul femeii 

respective și structura 
unghiilor și admite că, 
normal, este un lucru tare 
difícil. „Dar asta înseamnă 
creație, imaginație, design… 
nu?". De fapt, înțeleg aici, în 
salonul Mirunei, că regulile 
unui astfel de creator-stilist 
de unghii sunt complexe, 
delicate și greu, tare greu de 
stăpânit, dar frumusețea 
născută din ele este o lume 
în sine. 

De la pasiune la succes

Uimit, întreb și ceva despre 
fata care creează toate astea, 
dar Miruna este mai zgârcită 
cu poveștile despre ea însăși. 
„Bijuteria de unghii" a 
început ca o curiozitate și a 
sfârșit ca o pasiune. A simțit 
ca pe o provocare șansa de a 

învăța și de porni o afacere 
de succes într-un domeniu 
nou în România, dar foarte 
cerut de femeile din oraș. A 
continuat apoi să dezvolte 
afacerea începută, ajutată de 
tatăl și mama ei, și a pornit 
să-i adauge alte servicii de 
înfrumusețare: coafor, hair-
stiling pentru femei, dar și 
pentru bărbați, frizerie, apoi 
masaj, terapii moderne anti-
îmbătrânire, drenaj limfatic, 
tratamente corporale și va 
adăuga cât de curând și 
tatuajul. 
Astfel încât, cu pasiune și 
multă, forte multă muncă, 
„Eden"-ul din centrul 
Chitilei a devenit unul dintre 
cele mai căutate locuri ale 
orașului și cine nu crede 
poate merge să vadă și să 
testeze singur.

Elevă a Şcolii gimnaziale 
„Prof. Ion Vişoiu" din 
Chitila, Oana se declară o 
fată fericită pentru că face 
exact ceea ce-i place. 
Face karate de patru ani, 
are acum centura galbenă 
cu tresă portocalie, opt 
kyu şi a câştigat nici nu 
mai ştie câte medalii 
naţionale, precum şi patru 
internaţionale: una anul 
trecut la Campionatul 
European din Belgia şi trei 
anul acesta la 
Campionatul European 
WUKF de la Montichiari, 
Italia: atât cu echipa de 
fete a Clubului Karate 
Chitila, cât şi individual, 
kumite şi kata.

Spune-mi Oana, de unde 
pasiunea pentru karate?
Nu a fost o pasiune de 
prima dată. Vroiam doar 
să practic un sport și cum 
antrenamentele de karate 
erau în şcoală, mi-a fost 
foarte uşor să-l aleg pe 
acesta, mai ales că, fiind 
fată, m-am gândit că este 
un sport de autoapărare, 
de dezvoltare corporală și 
mentală. Apoi însă, am 
ajuns să iubesc cu 
adevărat această artă 
marţială, descoperind că 
ea este, de fapt, o şcoală 
pentru mine însămi. 
Scopul suprem al artei 
karate nu este, în 
realitate, victoria asupra 
adversarului, ci şlefuirea 
continuă a caracterului 
tău.

Ce înseamnă, explică-mi 
ca unui profan, termenii 
aceştia: sensei, dojo?
Dojo este termenul 
japonez pentru sala de 
antrenament: do 
înseamnă cale, jo 
înseamnă locul în care se 
pune în practică, ceea ce 
se numeşte calea artelor 
marțiale, iar sensei 
înseamnă maestru, 
profesor, instructor. Pentru 
mine, senseii Clubului de 
karate Chitila, Magdalena 

şi Dan Tamaşi, sunt 
oamenii care au încredere 
în mine şi mă susțin, sunt 
maeştrii care mi-au ghidat 
primii pași în acest sport.

Chiar, cum au fost primii 
paşi, de acum patru ani?
Au fost, în primul rând, 
impresionanţi: chiar dacă 
nu știam nimic despre 
acest sport, m-a încântat 
peste poate ținuta 
celorlalte sportive și 
disciplina de acolo, din 
dojo. Apoi a venit însă 
partea grea când, după o 
scurtă iniţiere în şcoala 
căderii, am lucrat cu un 
sportiv avansat, care a 
cam dat cu mine de 
pământ, mi-a făcut adică 
o mulţime de proiectări. 
Mă dureau toate şi am 
plecat hotărâtă să nu mai 
calc pe acolo, dar… a 
doua zi am revenit.

Ai nevoie de ceva 
special ca să abordezi 
acest sport? Este mai 
greu pentru o fată?
Ca să vă răspund în 
ordine inversă: da şi nu. 
Da, este puțin mai dificil 
să fii fată în acest sport, 
deoarece trebuie să 
muncești mai mult ca 
băieții pentru a obține mai 
multă forță, dar eu, în 
ciuda diferenţei de forţă şi 
alonjă, compensez prin 
viteză şi, dacă sunt bine 
antrenată, pot să dau o 
lecție de autoapărare altor 
băieți. Şi nu, nu ai nevoie 
de ceva special ca să 
abordezi acest sport. 
Trebuie doar să-ți placă și 
să-ți dorești să ajungi cel 
mai bun, fiindcă, vei 
constata, karate formează 
caractere puternice şi 
minte ascuțită, oferă 
disciplină și aduce multe 
satisfacții.

Apropo de satisfacţii, 
care a fost cea mai mare 
satisfacţie din carieră?
Cea mai mare satisfacție 
de până acum au fost cele 

trei medalii de bronz 
obținute acum, la 
Europenele din Italia, 
într-un concurs foarte 
greu, fiind în altă țară, un 
concurs obositor, cu 
peste 1830 de sportivi și 
peste 295 de echipe, cu 
mai mult de 48 de 
participanţi pe categorie. 
Dar încrederea în mine și 
pregătirea mea, susținută 
de senseii Tamași Dan și 
Tamași Magdalena, m-au 
condus către aceste 
rezultate deosebite și am 
reușit să urc de trei ori pe 
podium. A fost un succes 
extraordinar al întregii 
echipe româneşti, care 
ne-a umplut tuturor 
inimile de mândria de a 
demonstra ce putem, a 
fost o reuşită de echipă 
şi personală, pentru care 
sunt mândră şi pe care 
vreau să o dedic celor 
care mă susţin şi mă 
învaţă, părinţilor mei 
iubiţi şi oraşului meu 
natal.

Ce e punctează într-un 
concurs de karate?
Stilul de karate pe care îl 
practic se numește Goju-
Ryu, care înseamnă 
„calea forței și a 
supleței", iar într-un 
concurs, pentru ca o 
tehnică să fie punctată, 
trebuie să aibă: formă 

corectă, kime (forţă), 
zanshin (spirit) şi distanţă 
corectă.

Cât de mult trebuie să 
te antrenezi ca să 
păstrezi nivelul de 
competiție? 
Antrenamentele sunt de 
trei ori pe săptămână în 
timpul școlii, de cinci ori 
în vacanţe, iar înaintea 
unui concurs, chiar zilnic, 
însă lucrez şi acasă, 
unde exersez mişcările 
care nu îmi ies perfect la 
sală. Cu toate acestea, 
am timp să mă plimb cu 
prietenii, să citesc o 
carte, să ies cu familia, 
deoarece acest sport m-
a ajutat să devin o 
persoană responsabilă și 
foarte organizată.

Tinerii ies destul de 
greu din casă pentru a 
face sport. Cum crezi 
că poate fi schimbat 
acest lucru?
E un lucru îngrijorător, 
dar pentru ca tinerii să fie 
atrași de sport trebuie 
înmulțite orele de 
educație fizică, ar trebui 
să avem săli amenajate 
pentru diferite ramuri 
sportive şi, desigur, 
sponsori. Îngrijorătoare 
este însă și creșterea 
violenței în școli, despre 
care auzim des. La noi în 

şcoală nu este cazul, din 
fericire, dar este 
îngrijorător în ansamblu, 
ca fenomen și cred că 
trebuie să facem ceva 
mai mult în acest sens. 
Un lucru care ar influenţa 
pozitiv ar fi introducerea 
karate-ului în şcoli. 
Practicând acest sport, 
elevii vor fi învăţaţi să se 
controleze, vor înţelege 
la ce se expun, care sunt 
consecinţele unei lupte, 
şi poate mulţi dintre ei 
vor alege să apeleze la 
violenţă doar pentru a se 
apăra.

O întrebare adresată 
tatălui tău: cum privește 
el practicarea de către 
fiica sa a karate-ului?
La început tata nu a fost 
de acord să mă implic 
atât de mult în acest 
sport, să merg la 
concursuri, în 
cantonamente. Asta 
până am participat la 
primul concurs și am 
câștigat prima medalie 
de aur. Acum el este 
susținătorul meu numărul 
unu, mă felicită când 
câștig, mă încurajează 
când mai pierd, este 
acolo cu mine la aproape 
toate concursurile și mă 
susține din tribună 
zicându-mi: „Hai tati, hai 
că poți!"

Poveste de succes



Excelența devine normalitate
Inaugurată pe 5 octombrie, chiar de Ziua Educației, „Voinicel 2", 
grădinița ultramodernă pe care toți chitilenii o alintă deja: „Eco 
Voinicel", este, pe drept cuvânt, o unitate de învățământ unicat în 
sistemul de stat din România

Cei 85 de micuți, cu vârste 
între 3 și 6 ani, care au 
început cursurile aici, au la 
dispoziție o clădire cu totul 
specială, concepută în liniile 
arhitecturii ecologice, de la 
podele la acoperiș, din 
materiale organice - lemn, 
mult lemn, cărămidă roșie - 
și cu un design ingenios, 
modular, fluid și extrem de 
aerisit. Spații largi, vesele, 
luminoase, despărțite de 
treceri largi către locul de 
joacă generos, unesc zona 
activităților educative cu 
cea destinată pauzelor. 
Locul excelează prin aerul 
de bun gust și simplitate, 
completat perfect de 
funcționalitatea studiată a 
fiecărui element. La parter, 
6 săli de grupă, pentru câte 

20 de copii, fiecare cu baia 
sa proprie, cu obiecte 
sanitare adaptate celor mici, 
apoi cele două săli de mese, 
vestiare, cabinet medical, 
dar și bucătărie, spălătorie 
și călcătorie proprii. Sus, la 
etaj, cele trei dormitoare ca 
decupate dintr-o poveste și 
atracția grădiniței: terasa 
imensă plantată cu gazon 
natural și perfect securizată, 
pe care cei mici o vor folosi 
ca zonă recreațională. 
Construcția, terminată doar 
într-un an, exclusiv din 
fondurile autorității locale, 
este concepută conform 
tendințelor ultramoderne în 
construcția de spații 
educaționale și ar putea 
rivaliza cu orice grădiniță de 
top din țările dezvoltate ale 

Europei.

Spațiu și confort pentru 
preșcolarii Chitilei

Toți cei prezenți la 
inaugurare, invitați, părinți, 
copii, edili, pedagogi și 
oficialități ale 
învățământului ilfovean, ca 
și reprezentanții 
proiectanților și 
constructorului, s-au 
declarat încântați de 
realizare și mândri că, încă 
o dată, Chitila dă tonul 
dezvoltării și deschide 
drumuri către viitor. „Toată 
lumea știe că educația a fost 
întotdeauna un domeniu 
prioritar pentru mine ca 
primar și, după ce am 
rezolvat aproape integral 

Voluntari pentru suflete
Pentru al patrulea an consecutiv, Centrul Educațional „Sf. Ioan 
Botezătorul" din Chitila și-a deschis porțile în cadrul unui proiect 
educativ generos destinat copiilor de la Școala Ion Olteanu

Zile de sărbătoare 
pentru elevii Chitilei 

Proiectul, desfășurat de 
Fundația „Prețuiește Clipa" 
în parteneriat cu Biserica 
Ortodoxă „Sf. Ioan 
Botezătorul", cu Media 10 
Afterschool și cu Școala 
Primară „Ion Olteanu", 
constă în includerea a 16 

elevi ai școlii, proveniți din 
familii ce se confruntă cu 
dificultăți financiare sau 
acre au situații sociale 
deosebite, într-un program 
de tip „afterschool". Astfel, 
elevii, care sunt selectați în 
acest proiect pe baza 
recomandărilor venite din 
partea învățătorilor Școlii 
„Ion Olteanu", participă la 
următorul program: vin 
dimineața, de la ora 8.00, 
în clădirea special 
amenajată pentru ei, aflată 
în curtea Bisericii Sf. Ioan 
Botezătorul și pusă la 
dispoziție prin bunăvoința 
bisericii, servesc micul 
dejun care cuprinde 
obligatoriu și un fruct și se 
apucă de teme sau practică 
diverse activități sub 
îndrumarea voluntarilor, 
iar la ora 12.00 sunt însoțiți 

spre școală, unde își 
continuă cursurile. 
„Pregătirile pentru 
decshiderea au început din 
luna septembrie, când s-au 
reamenajat și redecorat 
spațiile de studiu și de 
joacă. Pentru ca Centrul să 
arate cât mai bine și copiii 
să fie încântați, am primit 
sprijinul Anei Maria 
Andrei, președintele 
„Media 10 Afterschool" și al 
voluntarilor de la S.C. 
„Ideal Still Exim" SRL, care 
au retușat exteriorul 
clădirii și curtea interioară. 
Pe parcursul întregului an 
școlar elevii înscriși vor 
primi sprijin în efectuarea 
temelor și ore de dezvoltare 
personală alături de 
voluntari și colaboratori ai 
fundației. În acest sens, 
doresc să le mulțumesc 

tuturor celor care și-au 
arătata disponibilitatea de a 
participa activ la acest 
proiect și care au au înțeles 
că educația se face 
transmițând nu numai 

informații, ci și o parte din 
lumea emoțională a fiecărui 
educator", ne-a spus 
Georgeta Nenciu, 
președintele Fundației 
„Prețuiește Clipa".

Elevii premianți ai Școlii 
Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu" din 
Chitila au participat în luna 
octombrie la două evenimente 
deosebite ce s-au transformat în 
adevărate sărbători ale educației 
și învățăturii.

Astfel, profesorii, conducerea 
școlii și copiii au ținut să 
marcheze prin câteva activități 
speciale Ziua Internațională a 
Educației, sărbătorită pe 5 
octombrie în lumea întreagă. Ei 
au organizat în această zi, alături problemele de infrastructură ale 

orașului, ne-am gândit că trebuie să 
construim și noi spații de 
învățământ. Proiectul noii grădinițe 
m-a cucerit imediat, am găsit acest 
spațiu pe locul unui fost dispensar 
veterinar dezafectat și, pentru că nu 
am putut accesa fonduri europene 
pentru proiect, am pornit să 
construim cu forțe proprii. 

Lucrările au început în iunie 2015 și 
s-au finalizat într-un an, iar 
investiția primăriei a fost de 
aproape 5 milioane de lei", a spus 
Primarul Chitilei, Emilian Oprea, 
înainte de a porni să taie panglica 
inaugurală, alături de Inspectorul 
General al Inspectoratului Școlar 
Județean Ilfov, Daniela Barbu.
„Am proiectat și ridicat construcția 

ca pe o clădire „verde", adaptată 
nevoilor de spațiu și confort ale 
copiilor, cu multă lumină naturală 
și cu accent pe gradul înalt de 
izolare termică și am folosit toate 
mijloacele și instalațiile astfel încât 
consumul să fie redus, iar impactul 
asupra mediului cât mai mic", a 
explicat arhitectul Daniel Jitaru, 
realizatorul proiectului.

Voinicel 2 funcționează cu program 
prelungit: 8.00-18.00, are o 
capacitate de 120 de locuri, iar cifra 
actuală de școlarizare este de 85 de 
copii, repartizați pe două grupe de 
vârstă: 3-5 ani și 5-6 ani, pentru 
care în grădiniță vor lucra 22 de 
cadre didactice, 2 angajați auxiliari-
didactic, o asistentă medicală și 8 
angajați ca personal de îngrijire.

Conform legislației din 
învățământ, Programul național 
„Școala altfel", cu o durată de cinci 
zile lucrătoare consecutive, se 
derulează pe baza unei planificări 
ce rămâne la decizia școlilor. 

Conducerea Școlii Gimnaziale 
„Ion Vișoiu" ne-a comunicat în 
acest sens că s-a decis ca, în acest 
semestru școlar, „Școala altfel" să 
se desfășoare în săptămâna 21-25 
noiembrie 2016.

Sâmbătă, 22 octombrie, distracția a 
atins cote maxime în Complexul 
Residenz Cartierul German din 
Chitila, unde s-a dat startul 
petrecerii de toamnă devenită deja 
tradiție pentru familiile celor 850 
de rezidenți ai cartierului și pentru 
invitații lor: OktoberFest, care din 
acest an a devenit ResidenzFest. 
Ca în fiecare an, petrecerea din 
cartier a însemnat chiar o tradiție 
germană adoptată după modelul 
autentic bavarez, aceasta fiind 
rețeta de succes a noului 

ResidenzFest. A fost bere din 
belșug, a fost muzică germană și 
specialități bavareze au sfârâit pe 
grătare, a fost dans cât cuprinde și 
jocuri amuzante cu multe premii 
atractive, decorul bavarez și portul 
tradițional n-au lipsit desigur, au 
fost fete îmbrăcate în Dirndl și 
băieți în cunoscuții lederhosen și 
cămăși în pătrățele, o după-amiază 
întreagă clasicii wursti, cârnații 
nemțești, s-au luat la întrecere cu 
micii românești, iar cuvinte precum 
„Prosit!" și celebra „Zicke Zacke 

Zicke Zacke Hoi Hoi Hoi" au fost pe 
toate buzele. 
„Pentru că am ținut să sărbătorim 
românește într-un cartier german, 
am organizat pentru rezidenții 
noștri, în fiecare an, o petrecere… 
tradițional germană – Oktoberfest, 
în cadrul căreia să ne bucurăm 
împreună de beneficiile 
apartenenței la o comunitate unită, 
așa cum este cea din cartierul 
Residenz. În 2016, când împlinim o 
vârstă rotundă, 10 ani, iată că 
Oktoberfest devine ResidenzFest, o 

tradiție pe care ne-am propus să o 
păstrăm în fiecare an și de acum 
încolo ne-a spus zâmbind frumos, 
Anca Munteanu, reprezentanta 
Residenz - Cartierul German. Săptămâna „Şcoala altfel" - 

21-25 noiembrie 2016

Tradiţie germană în inima Chitilei

de cadrele didactice, o serie 
întreagă de ateliere tematice, 
activități ale Cercului de pictură 
„Credință și culoare" sau au 
susținut sesiuni de comunicări, 
dezbateri și vizionări care 
celebrează portretul dascălului în 
literatură. Au urmat repetițiile 
deschise ale Grupului vocal-
instrumental Dorulețul condus de 
maestrul Gheorghe Georgescu, 
unde a fost prezent și Miță, 
vocalistul formației Bere Gratis, 
care, puternic impresionat de 
valoarea și talentul copiilor, a decis 
să invite formația elevilor chitileni 
să cânte la concertul aniversar al 
trupei Bere Gratis, de la Sala 
Palatului. De asemenea, s-a 
sărbătorit și Ziua Europeană a 

Limbilor Moderne, organizată de 
Comisia de Limbi Moderne din 
școală, Biblioteca școlii „Ion 
Vișoiu", Cercul de pictură, 
coordonat de Mariana Badea, de 
elevi ai clasei a VI-a E, a VII-a A, a 
VIII-a A și a V-a C, precum și de 
Comisia de Limbă română, 
coordonator  prof. Rodica 
Radovcic. Cu acest prilej, elevii au 
organizat un foarte apreciat 
program artistic, unde au cântat și 
recitat sau au prezentat referate în 
limbile română, franceză, engleză, 
italiană, germană, spaniolă sau 
rusă. Cei prezenți au putut admira 
la bibliotecă și o expoziție de carte, 
precum și lucrările-colaj ale 
talentaților elevi ai cercului de 
pictură.
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între 3 și 6 ani, care au 
început cursurile aici, au la 
dispoziție o clădire cu totul 
specială, concepută în liniile 
arhitecturii ecologice, de la 
podele la acoperiș, din 
materiale organice - lemn, 
mult lemn, cărămidă roșie - 
și cu un design ingenios, 
modular, fluid și extrem de 
aerisit. Spații largi, vesele, 
luminoase, despărțite de 
treceri largi către locul de 
joacă generos, unesc zona 
activităților educative cu 
cea destinată pauzelor. 
Locul excelează prin aerul 
de bun gust și simplitate, 
completat perfect de 
funcționalitatea studiată a 
fiecărui element. La parter, 
6 săli de grupă, pentru câte 

20 de copii, fiecare cu baia 
sa proprie, cu obiecte 
sanitare adaptate celor mici, 
apoi cele două săli de mese, 
vestiare, cabinet medical, 
dar și bucătărie, spălătorie 
și călcătorie proprii. Sus, la 
etaj, cele trei dormitoare ca 
decupate dintr-o poveste și 
atracția grădiniței: terasa 
imensă plantată cu gazon 
natural și perfect securizată, 
pe care cei mici o vor folosi 
ca zonă recreațională. 
Construcția, terminată doar 
într-un an, exclusiv din 
fondurile autorității locale, 
este concepută conform 
tendințelor ultramoderne în 
construcția de spații 
educaționale și ar putea 
rivaliza cu orice grădiniță de 
top din țările dezvoltate ale 
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constructorului, s-au 
declarat încântați de 
realizare și mândri că, încă 
o dată, Chitila dă tonul 
dezvoltării și deschide 
drumuri către viitor. „Toată 
lumea știe că educația a fost 
întotdeauna un domeniu 
prioritar pentru mine ca 
primar și, după ce am 
rezolvat aproape integral 
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elevi ai școlii, proveniți din 
familii ce se confruntă cu 
dificultăți financiare sau 
acre au situații sociale 
deosebite, într-un program 
de tip „afterschool". Astfel, 
elevii, care sunt selectați în 
acest proiect pe baza 
recomandărilor venite din 
partea învățătorilor Școlii 
„Ion Olteanu", participă la 
următorul program: vin 
dimineața, de la ora 8.00, 
în clădirea special 
amenajată pentru ei, aflată 
în curtea Bisericii Sf. Ioan 
Botezătorul și pusă la 
dispoziție prin bunăvoința 
bisericii, servesc micul 
dejun care cuprinde 
obligatoriu și un fruct și se 
apucă de teme sau practică 
diverse activități sub 
îndrumarea voluntarilor, 
iar la ora 12.00 sunt însoțiți 

spre școală, unde își 
continuă cursurile. 
„Pregătirile pentru 
decshiderea au început din 
luna septembrie, când s-au 
reamenajat și redecorat 
spațiile de studiu și de 
joacă. Pentru ca Centrul să 
arate cât mai bine și copiii 
să fie încântați, am primit 
sprijinul Anei Maria 
Andrei, președintele 
„Media 10 Afterschool" și al 
voluntarilor de la S.C. 
„Ideal Still Exim" SRL, care 
au retușat exteriorul 
clădirii și curtea interioară. 
Pe parcursul întregului an 
școlar elevii înscriși vor 
primi sprijin în efectuarea 
temelor și ore de dezvoltare 
personală alături de 
voluntari și colaboratori ai 
fundației. În acest sens, 
doresc să le mulțumesc 

tuturor celor care și-au 
arătata disponibilitatea de a 
participa activ la acest 
proiect și care au au înțeles 
că educația se face 
transmițând nu numai 

informații, ci și o parte din 
lumea emoțională a fiecărui 
educator", ne-a spus 
Georgeta Nenciu, 
președintele Fundației 
„Prețuiește Clipa".

Elevii premianți ai Școlii 
Gimnaziale „Prof. Ion Vișoiu" din 
Chitila au participat în luna 
octombrie la două evenimente 
deosebite ce s-au transformat în 
adevărate sărbători ale educației 
și învățăturii.

Astfel, profesorii, conducerea 
școlii și copiii au ținut să 
marcheze prin câteva activități 
speciale Ziua Internațională a 
Educației, sărbătorită pe 5 
octombrie în lumea întreagă. Ei 
au organizat în această zi, alături problemele de infrastructură ale 

orașului, ne-am gândit că trebuie să 
construim și noi spații de 
învățământ. Proiectul noii grădinițe 
m-a cucerit imediat, am găsit acest 
spațiu pe locul unui fost dispensar 
veterinar dezafectat și, pentru că nu 
am putut accesa fonduri europene 
pentru proiect, am pornit să 
construim cu forțe proprii. 

Lucrările au început în iunie 2015 și 
s-au finalizat într-un an, iar 
investiția primăriei a fost de 
aproape 5 milioane de lei", a spus 
Primarul Chitilei, Emilian Oprea, 
înainte de a porni să taie panglica 
inaugurală, alături de Inspectorul 
General al Inspectoratului Școlar 
Județean Ilfov, Daniela Barbu.
„Am proiectat și ridicat construcția 

ca pe o clădire „verde", adaptată 
nevoilor de spațiu și confort ale 
copiilor, cu multă lumină naturală 
și cu accent pe gradul înalt de 
izolare termică și am folosit toate 
mijloacele și instalațiile astfel încât 
consumul să fie redus, iar impactul 
asupra mediului cât mai mic", a 
explicat arhitectul Daniel Jitaru, 
realizatorul proiectului.

Voinicel 2 funcționează cu program 
prelungit: 8.00-18.00, are o 
capacitate de 120 de locuri, iar cifra 
actuală de școlarizare este de 85 de 
copii, repartizați pe două grupe de 
vârstă: 3-5 ani și 5-6 ani, pentru 
care în grădiniță vor lucra 22 de 
cadre didactice, 2 angajați auxiliari-
didactic, o asistentă medicală și 8 
angajați ca personal de îngrijire.

Conform legislației din 
învățământ, Programul național 
„Școala altfel", cu o durată de cinci 
zile lucrătoare consecutive, se 
derulează pe baza unei planificări 
ce rămâne la decizia școlilor. 

Conducerea Școlii Gimnaziale 
„Ion Vișoiu" ne-a comunicat în 
acest sens că s-a decis ca, în acest 
semestru școlar, „Școala altfel" să 
se desfășoare în săptămâna 21-25 
noiembrie 2016.

Sâmbătă, 22 octombrie, distracția a 
atins cote maxime în Complexul 
Residenz Cartierul German din 
Chitila, unde s-a dat startul 
petrecerii de toamnă devenită deja 
tradiție pentru familiile celor 850 
de rezidenți ai cartierului și pentru 
invitații lor: OktoberFest, care din 
acest an a devenit ResidenzFest. 
Ca în fiecare an, petrecerea din 
cartier a însemnat chiar o tradiție 
germană adoptată după modelul 
autentic bavarez, aceasta fiind 
rețeta de succes a noului 

ResidenzFest. A fost bere din 
belșug, a fost muzică germană și 
specialități bavareze au sfârâit pe 
grătare, a fost dans cât cuprinde și 
jocuri amuzante cu multe premii 
atractive, decorul bavarez și portul 
tradițional n-au lipsit desigur, au 
fost fete îmbrăcate în Dirndl și 
băieți în cunoscuții lederhosen și 
cămăși în pătrățele, o după-amiază 
întreagă clasicii wursti, cârnații 
nemțești, s-au luat la întrecere cu 
micii românești, iar cuvinte precum 
„Prosit!" și celebra „Zicke Zacke 

Zicke Zacke Hoi Hoi Hoi" au fost pe 
toate buzele. 
„Pentru că am ținut să sărbătorim 
românește într-un cartier german, 
am organizat pentru rezidenții 
noștri, în fiecare an, o petrecere… 
tradițional germană – Oktoberfest, 
în cadrul căreia să ne bucurăm 
împreună de beneficiile 
apartenenței la o comunitate unită, 
așa cum este cea din cartierul 
Residenz. În 2016, când împlinim o 
vârstă rotundă, 10 ani, iată că 
Oktoberfest devine ResidenzFest, o 

tradiție pe care ne-am propus să o 
păstrăm în fiecare an și de acum 
încolo ne-a spus zâmbind frumos, 
Anca Munteanu, reprezentanta 
Residenz - Cartierul German. Săptămâna „Şcoala altfel" - 

21-25 noiembrie 2016

Tradiţie germană în inima Chitilei

de cadrele didactice, o serie 
întreagă de ateliere tematice, 
activități ale Cercului de pictură 
„Credință și culoare" sau au 
susținut sesiuni de comunicări, 
dezbateri și vizionări care 
celebrează portretul dascălului în 
literatură. Au urmat repetițiile 
deschise ale Grupului vocal-
instrumental Dorulețul condus de 
maestrul Gheorghe Georgescu, 
unde a fost prezent și Miță, 
vocalistul formației Bere Gratis, 
care, puternic impresionat de 
valoarea și talentul copiilor, a decis 
să invite formația elevilor chitileni 
să cânte la concertul aniversar al 
trupei Bere Gratis, de la Sala 
Palatului. De asemenea, s-a 
sărbătorit și Ziua Europeană a 

Limbilor Moderne, organizată de 
Comisia de Limbi Moderne din 
școală, Biblioteca școlii „Ion 
Vișoiu", Cercul de pictură, 
coordonat de Mariana Badea, de 
elevi ai clasei a VI-a E, a VII-a A, a 
VIII-a A și a V-a C, precum și de 
Comisia de Limbă română, 
coordonator  prof. Rodica 
Radovcic. Cu acest prilej, elevii au 
organizat un foarte apreciat 
program artistic, unde au cântat și 
recitat sau au prezentat referate în 
limbile română, franceză, engleză, 
italiană, germană, spaniolă sau 
rusă. Cei prezenți au putut admira 
la bibliotecă și o expoziție de carte, 
precum și lucrările-colaj ale 
talentaților elevi ai cercului de 
pictură.



Împreună putem ajuta!
Fundația „Pro Chitila", în parteneriat cu Primăria Chitila, a deschis 
Campania Socială de Colectare și Donare de Haine, pentru a ajuta 
familiile nevoiașe din oraș
Începând din 24 octombrie, 
la Casa de Cultură „Tudor 
Arghezi" s-a dat startul 
acestei inițiative „din suflet 
pentru suflet" și foarte 
mulți oameni au trecut pe 
aici, unii în mai multe 
rânduri, aducând cutii și 
saci cu îmbrăcăminte. 
Chitilenii inimoși care 
doresc să ajute și care au 
acasă haine ce nu își mai 
găsesc întrebuințare și sunt 
în stare bună și utilizabile, 
mai pot aduce și dona 
aceste obiecte vestimentare 
la sediul Casei de Cultură 
până în 31 octombrie. Apoi, 
între 1 și 13 noiembrie, 
îmbrăcămintea donată va fi 
distribuită persoanelor care 
doresc să beneficieze de 
aceasta și care se vor 
prezenta la casa de cultură. 
Cei care au venit să doneze 
și cărora le mulțumim și pe 
această cale, nu au dorit, 

firesc, să le fie făcut public 
numele, dar au ținut să ne 
spună că gesturile pe care 
le facem pot schimba 
uneori viețile celor cărora 
le sunt destinate, iar să 
dăruiești poate însemna de 
fapt să primești. Chiar dacă 
nu locuiți foarte aproape de 
casa de cultura și va trebui 
să faceți un drum mai lung, 
chiar dacă lucrurile strânse 
de voi par destul de puține, 
nu ezitați. Fiindcă fiecare 
gest contează, fiecare mână 
întinsă și fiecare drum 
făcut este un semn al 
omeniei și ajută. Fie chiar 
și dacă aduce un zâmbet pe 
chipul celor mai puțin 
norocoși dintre noi. „Am 
citit în ziar despre 
campania de strângere de 
haine, am căutat prin 
dulapuri și am descoperit 
că am foarte multe lucruri 
aproape noi, unele 

nepurtate, care stau acolo 
de multă vreme 
neîmbrăcate, așa că am 
decis să le aduc pentru cei 
cărora le fac trebuință. 
Vedeți, aproape toată 
lumea ține astăzi discursuri 
despre implicare și ajutor 
dat celor în nevoie. Însă 
bucata de pâine, haina, 
încălțarea, de fapt ajutorul 
oferit fără vorbe multe, 
concret și cu discreție, sunt 
gesturi frumoase prin 
puterea lor simplă, care ne 
dă ocazia de a schimba, 
măcar puțin, fața lumii în 
care trăim", ne-a spus un 
tânăr care abia ducea doi 
saci grei către treptele casei 
de cultură. „Mă întrebam 
cu ceva vreme în urmă dacă 
lumea, tot mai săracă, mai 
avară și mai grăbită în care 
trăim, a început să ucidă 
generozitatea din noi. M-
am convins acum că nu e 

așa. Încă mai știm ce culoare 
are binele și gesturile 
deosebite. Și împlinirea unui 
„mulțumesc" venit din suflet, 
adresat tuturor celor care 
doresc să se implice în 
continuare în această 

campanie și vor să vină să 
doneze. Căci, împreună, 
chiar putem ajuta!", a 
adăugat și unul dintre 
organizatorii campaniei 
sociale.

Fundația „Pro Chitila", în parteneriat cu Primăria Chitila, a deschis 
Campania Socială de Colectare și Donare de Haine, pentru a ajuta 
familiile nevoiașe din oraș

așa. Încă mai știm ce culoare 
are binele și gesturile 
deosebite. Și împlinirea unui 
„mulțumesc" venit din suflet, 
adresat tuturor celor care 
doresc să se implice în 
continuare în această 

campanie și vor să vină să 
doneze. Căci, împreună, 
chiar putem ajuta!", a 
adăugat și unul dintre 
organizatorii campaniei 
sociale.

Maria are nevoie de ajutorul nostru! 

Povestea chitilencei Maria 
Gache este una care doare 

cumplit. Ea s-a născut cu 
o boală care îi deformează 

încheieturile și îi blochează 
mișcările mâinilor și 
picioarelor. Până acum 
Maria n-a simțit pe deplin 
bucuria de a alerga, de a 
desena ori de a se juca 
asemenea celorlalți copii. 
Nu știe nici măcar cum să 
ducă la gură o lingură, 
fiindcă n-a putut niciodată 
să facă asta. Așa a venit pe 
lume, aproape țintuită în 
nemișcare, cu mânuțele și 
piciorușele strâmbate, un 
diagnostic groaznic care 
are și un nume medical 
complicat: artrogripoză, 
dar care înseamnă de fapt 
o condamnare. Mama ei, 
însă, a decis să lupte 
pentru micuță și, cu o 
putere pe care nu ai bănui-
o la început, și-a strâns 
toată energia într-un drum 
care să-i caute vindecarea. 
Au urmat șapte operații și 
ani lungi de chinuri și 

De la inimă la inimă, din suflet 
pentru un alt suflet! Împreună, putem 
face minuni doar cu un simplu gest!

dureri de nedescris pentru 
fetiță, luni de recuperare și 
de terapii, iar acum visul ei 
este aproape de a deveni 
realitate. Maria trebuie 
operată pentru a opta oară, 
la mânuțe, la o clinică din 
Germania, dar părinții ei nu 
au banii necesari pentru 
drum și pentru cazare acolo. 
Intervenția este decontată 
de statul român în baza 
formularului de tratament 
în afara țării, dar mai au 
nevoie de 5.000 de euro 
pentru a merge și a locui 
acolo, câtă vreme va dura 
recuperarea de după 
operație. Iar acești bani nu 
au cum să îi strângă sub 
nicio formă, căci ce câștigă 
abia le ajunge de la o lună la 
alta. Maria este programată 
la operație pe 12 noiembrie, 
iar această dată este unica ei 
șansă de a putea să pășească 
și să își folosească 
mânuțele. 
Pentru că operația se 
impune de urgență, iar 
părinții nu dispun de 
mijloacele financiare 
necesare în vederea 

acoperirii costurilor, vă 
adresăm dragi chitileni cu 
suflet, rugămintea de a o 
ajuta pe micuța Maria să 
strângă suma necesară 
efectuării acestei intervenții 
chirurgicale.
Orice ajutor financiar din 
partea oamenilor cu suflet 
mare sau al companiilor, 
mici sau mari, prezente în 
Chitila este binevenit și 
poate fi direcționat în 
contul:

RO 24 BRDE 410 SV464 
691 241 00 

deschis la BRD pe numele 
GACHE ARIETA 
TEODORA, mama micuței 
Maria.
Vă mulțumim pentru tot 
ceea ce veți face ca să o 
ajutați pe Maria și fiți 
convinși că aceasta nu va 
înceta niciodată să vă 
mulțumească și să vă arate 
recunoștința ei. 
Pentru Maria contează 
fiecare secundă și ajutorul 
nostru îi poate reda șansa de 
a se bucura de viață!


